

# GENERAL AGREEMENT ON TARIFFS AND TRADE

No. 165  
SECRET/162  
10 January 1966

Original: English

## SCHEDULE I - AUSTRALIA

### Invocation of Article XIX on Polyethylene Twine etc.

The following notification dated 5 January 1966 has been received from the Government of Australia.

1. The Australian Government wishes to advise the CONTRACTING PARTIES that in accordance with the provisions of Article XIX of the General Agreement, it proposes to impose quantitative restrictions on imports of polyethylene twine, cordage, rope and cable ex item 59.04.99 of the Australian tariff.

2. Following a recent enquiry, a Special Advisory Authority appointed under the provisions of the Tariff Board Act found that such action was necessary by reason of increased imports under such conditions as to cause serious injury to domestic producers which have been obliged to reduce prices below their costs of production but have nevertheless been prevented from maintaining a reasonable share of the Australian market.

3. The principal user of polyethylene rope and cordage is the Australian fishing industry.

Protection by way of duty would add substantially to user costs and in this situation the Special Advisory Authority concluded that the most appropriate method of protection would be by the use of quantitative restrictions.

4. As delay would cause further damage that would be difficult to repair, the quantitative restrictions on imports will be imposed as from 14 January 1966.

The need for their continuation will be reviewed following a full Tariff Board enquiry which is expected to be completed before the end of 1966.

5. The substantially interested contracting party is being advised of the proposed action.

The Australian Government is ready to consult under the provisions of paragraph 2 of Article XIX.

6. Contracting parties are asked to safeguard the confidential nature of this information until 14 January 1966.

./.

~~SECRET~~

# ACCORD GENERAL SUR LES TARIFS DOUANIERS ET LE COMMERCE

No. 165  
SECRET/162  
10 janvier 1966

Original: anglais

## LISTE I - AUSTRALIE

### Recours à l'article XIX pour les ficelles, etc. en polyéthylène

Le secrétariat a reçu du gouvernement de l'Australie la communication suivante, datée du 5 janvier 1966.

1. Le gouvernement australien désire porter à la connaissance des PARTIES CONTRACTANTES que, conformément aux dispositions de l'article XIX de l'Accord général, il se propose d'instituer des restrictions quantitatives à l'importation des ficelles, cordes et cordages en polyéthylène (ex n° 59.04.99 du tarif australien).

2. A la suite d'une enquête récente, une commission consultative spéciale constituée en application des dispositions de la loi sur la commission du tarif a conclu que cette mesure était nécessaire en raison de l'accroissement des importations, intervenu dans des conditions telles qu'il porte un préjudice grave aux producteurs nationaux, ceux-ci ayant dû ramener leurs prix au-dessous de leurs coûts de production sans réussir toutefois à conserver une part raisonnable du marché australien.

3. Le principal utilisateur de cordes et cordages en polyéthylène est l'industrie australienne de la pêche.

L'établissement d'une protection sous la forme de droits de douane alourdirait sensiblement les coûts des utilisateurs et, dans ces conditions, la commission consultative spéciale a conclu que les restrictions quantitatives constituerait le moyen de protection le plus approprié.

4. Etant donné qu'un retard causerait un préjudice additionnel difficile à réparer, les restrictions quantitatives à l'importation seront appliquées à partir du 14 janvier 1966.

La nécessité de continuer à les appliquer sera revue à l'issue d'une enquête de la Commission du tarif elle-même, qui sera vraisemblablement menée à terme avant la fin de 1966.

5. La partie contractante ayant un intérêt substantiel en la matière a été informée de la mesure proposée.

Le gouvernement australien est prêt à engager des consultations en vertu des dispositions du paragraphe 2 de l'article XIX.

6. Les parties contractantes sont priées de respecter le caractère confidentiel de cette information jusqu'au 14 janvier 1966.

./.